
De overheid heeft twee redenen voor het verbieden van stroomstootapparatuur, deze twee 
argumenten wil ik graag met behulp van mijn eigen ervaring ontkrachten. 

1) De overheid stelt dat er geen “wetenschappelijke basis” is voor het gebruik van 
elektronische halsbanden bij het trainen van honden.

Als MSc in gedragswetenschappen, heb ik geleerd dat wanneer het om gedrag gaat (of dit nu 
gedrag van mensen of dieren is) er nooit 1 uitgesproken wetenschappelijke basis is. Want 
waar gedrag wordt onderzocht, zijn er altijd resultaten die niet overeenkomen. Dat maakt 
het generaliseren van uitspraken over gedrag op basis van empirisch onderzoek ook erg 
lastig. Maar dat er dan een wet wordt ingesteld op basis van het argument: ‘geen 
wetenschappelijke basis’ kan ik inkomen. En hoewel dit geen wetenschappelijk bewijs is, 
licht ik graag toe hoe de e-collar het leven van mijn hond heeft verbeterd.

In september 2017 hebben wij een zwerfhond (een Galgo-mix) uit Zuid-Spanje geadopteerd. 
Onze hond: Ties genaamd had een moeilijke periode in Nederland met veel 
gezondheidsproblemen. Vervolgens begon de pubertijd: niet meer luisteren en veel 
wegrennen. Maar Ties rende zo hard weg, dat ik hem op mijn fiets amper kon bijhouden. 
Hoewel dit in eerste instantie ‘veilig’ in het bos gebeurde. Heb ik besloten professionele hulp 
te zoeken toen Ties vanuit het Vondelpark zo de Overtoom op wilde rennen. Ik wilde er niet 
aan denken wat er zou kunnen gebeuren als er een ongeluk zou worden veroorzaakt door 
Ties. Daarom heb ik contact gezocht met mijn gedragstherapeut zij gaf meteen aan dat dit 
aan het jachtinstinct van Ties ligt. En heeft me direct doorverwezen naar Fabian, een 
specialist in het gebruik en trainen met een e-collar.

Zo’n e-collar vond ik nogal wat, maar na te hebben gesproken met verschillende 
gedragstherapeuten, maar ook met mijn dierenarts begreep ik het steeds beter. Maar om uit 
te sluiten dat mijn hond niet gewoon puberaal gedrag vertoonde, hebben we hem eerst 
gecastreerd. Ook hierna wilde hij maar al te graag jagen. Van onze trainer Fabian begreep ik 
dat dit een veel voorkomend probleem is bij zwerfhonden. Deze honden staan namelijk 
dichter bij de natuur omdat ze niet zijn doorgefokt en daarom vanzelfsprekend dichter bij 
hun jachtinstinct. En dat begrip ‘jachtinstinct’ wil ik graag toelichten. Stel u voor: u laat uw 
hond uit, even los van de lijn zodat hij lekker kan rennen. En ineens gaat hij er vandoor, 
roepen helpt niet. Een positieve benadering zoals een snoepje? Al heeft u het lekkerste 
stukje biefstuk ter wereld bij u, zou hij nog niet eens zijn hoofd draaien. Er achteraan 
rennen? Zinloos, op de fiets houdt u uw hond niet eens bij. Waar kiest u voor? Levenslange 
gevangenschap aan de lijn? Of kiest u voor een minder controversiële oplossing? 

Dat laatste was mijn keuze. En dat raakte mij nogal in mijn portemonnee. Acht lessen van 
privélessen van 75 euro per stuk. En een halsband van 300 euro. En het was elke cent waard. 
Eindelijk kan ik mijn hond met een gerust hart uitlaten. Natuurlijk met zijn halsband om, 
maar die gebruik ik hooguit 4x per jaar. Maakt mij dit een dierenmishandelaar? Dat mag u 
beslissen. Maar ik kan me niemand bedenken die een klein fortuin uitgeeft puur uit 
sadistische beweegredenen. Er zijn genoeg andere voorwerpen waarmee je je hond kunt 
verminken of mishandelen mocht je hierop uit zijn. Naar mijn mening gaat een verbod op 
een e-collar dit niet voorkomen. Het enige waar dit verbod voor zorgt is een hoop 



ongelukkige honden die niet meer van de lijn mogen, vollere asielen en misschien wel 
honden die uit wanhoop een spuitje krijgen. 

2) De regering stelt dat de meest recente wetenschappelijke inzichten aantonen dat 
“positieve training” – beloningen zoals hondenkoekjes – toegepast zou moeten 
worden in plaats van zogenaamde ‘negatieve correctie’.  

Zoals ik in mijn verhaal al toelicht, zou ik willen dat mijn hond reageert op snoepjes en een 
positieve training. Maar als mijn hond in zijn jachtinstinct zit, is het niet meer mijn lieve 
viervoeter. Het is een beest met een instinct die niet meer voor rede vatbaar is. En dat zorgt 
voor gevaarlijke situaties, vooral als je in een stad als Amsterdam woont. En natuurlijk zijn er 
honden waar een positieve training wel goed werkt, als dit bij mijn hond het geval zou zijn 
zou ik nooit naar een e-collar zijn overgestapt.  


